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Plats och tid 2024-01-30, Lärcenter, Forshaga, klockan 

18:30 – 21.15 

 

Avser paragrafer § 1-§ 18  

Beslutande Bertil Hagelin (S), ordförande 

Göran Adrian (C) 

Maria Norell (S) 

Lars Oskarsson (-) 

Stefan Ögren (C) 

Ulrika Rodin (S) 

Torbjörn Strömberg (V) 

Jan-Erik Tjärngård (-) 

Ingrid Forssten (S) 

Esbjörn Lindstedt (S) 

Erika Svensson (S) 

Maria Wikström (C) 

Hanna Lawén (S) 

Martin Boström (S) 

Camilla Kruuse (V) 

Christer Magnusson (-) 

Gunnar Ström (L) 

Carl Nilsson (SD) 

Anette Karlsson (S) 

Marcus Karlsson (SD), 2:e vice ordf. 

Tomas Johnsson (KD) 

Eva Ahlm (S) 

Anna Maria  Andersson (M) 

Peter Andersson (SD) 

Staffan Askerman (M) 

Gert Björnvall (S) 

Anneli Bodin (S) 

Aakash Budathoki (S) 

Jonas Chongera (SD) 

Kenneth Eriksson (S), 1:e vice ordf. 

Marian Gustavsson (S) 

Annika Jarl Ljungsten (KD) 

Roger Johansson (S) 

Per Lawén (S) 
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Peter Lingman (KB) 

Anders Englund (M) 

Camilla Tjärngård (-) 

 

 

Tjänstgörande ersättare 

 

 

 

 

Ersättare 

Myrna Labusan-Jönsson (S) 

Leif Björkman (M)  

Magnus Ekdahl (M) 

 

Maj Sundholm (KD)   

Tobias Jensen (KD) 

Marita Ögren (C) 

Lars-Göran Carlsson (C)  

Jani Looka (S) 

Mikael Andersson (S)  

Peter Heidkamp (S) 

Maria Bull Sjöberg (S) 

Ingrid Bäckström (S) 

David Regin Öborn (V) 

Agnetha Gustafsson (V) 

Mohamad Moustafa (L)  

Magnus Heikenberg (KB) 

Åsa Gullberg Iderström (KB) 

Cathrin Tjärngård (-) 

 

 

Övriga Sangrid von Zedtwitz-Liebenstein, 

nämndsekreterare 

Caroline Nilsson, kommunsekreterare 

Torbjörn Falk, kommunchef 

Ingela Bergare, controllersamordnare 

Lena Backlund, ekonomichef 

 

 

Utses att justera Göran Adrian (C) 

Staffan Askerman (M) 

 

 

Justeringsdatum  2024-02-01    
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Underskrifter Sammanträdet har justerats digitalt. De 

elektroniska underskrifterna redovisas i slutet 

av protokollet samt noteras på respektive 

sida.  

 

Sekreterare Caroline Nilsson  

Ordförande Bertil Hagelin  

Justerande Göran Adrian Staffan Askerman 
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 ANSLAG/BEVIS 

 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Nämnd/Styrelse Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2024-01-30 

Datum för anslags 

uppsättande 

2024-02-02 

Datum för anslags 

nedtagande 

2024-02-24 

Förvaringsplats för 

protokollet 

Kommunledningskontoret 

 

Underskrift Protokollet har signerats digitalt 

 Caroline Nilsson 
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§ 1 

Val av justerare 

Beslut 

1. Göran Adrian (C) och Staffan Askerman (M) väljs till justerare 
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§ 2 

Dagordningen fastställs 

Beslut 

1. Dagordningen godkänns med följande tillägg: 

• Punkt 20. Enkel fråga (-) om skolskjuts 

• Punkt 21. Uppvaktning av ledamot 
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§  

Stipendieutdelning 

Kommunstyrelsens ordförande Per Lawén delar ut stipendium till tre stipendiater. 

 

Årets Kulturstipendium i Forshaga kommun 2023  

10.000 kronor har tilldelats Helena Gullström. Helena har tagit sin internationella konst från 

Los Angeles hem till Forshaga. Genom sina satsningar inom konsten och kulturen har hon 

gjort sig ett namn världen över så väl som här på hemmaplan. Genom att öppna sitt hem 

och studio får Forshagaborna möjlighet att ta del av hennes konst som annars visats på 

utställningar i allt från Stockholm och Sunne till Italien och USA. 

Årets Stefan Holm stipendium Forshaga kommun 2023 

10.000 kronor har tilldelats Anton Jansson. Anton brinner för amerikansk fotboll. Han har i 

år tagit SM-guld med U 19 Carlstad Crusaders där han i finalen bidrog med hela sex 

touchdowns och utsågs till matchens mest värdefulla spelare. Han är en god förebild och 

ledare i sitt lag. Anton tog även klivet upp i a-laget i år där han bidrog med många fina spel. 

Han representerade Sverige i juniorlandslaget där de spelade sig till ett EM-silver. Anton är 

omtyckt för sitt sätt att agera både på och utanför planen och genom sitt spel och agerande 

visar vad han vill med spelet och förväntar sig av sina lagkamrater. 

 

Årets Ungdomsledarstipendium Forshaga kommun 2023 

10.000 kronor har tilldelats Jimmy Westin. Jimmy är en viktig vuxen för barnen som utövar 

sport i Forshaga kommun. Han är verksam som ledare både inom fotbollen och innebandyn 

och det går inte att gå miste om att han älskar det. Det som gör Jimmy till en extra fin ledare 

och som utgör en betydande förmåga är hans sätt att se varje unikt barns kapacitet. Jimmy 

inger trygghet, ser vad barnen gör bra och stärker dem i det. Detta bidrar till att barnen 

känner sig resursstarka och vågar därför även utmana sig i det som kan vara lite klurigare. 

Jimmys inkluderande förhållningssätt i lagen gör att alla ser sig som en viktig del av 

helheten och oavsett om det är ett barn som behöver lite extra utmaningar, en tröstande 

klapp på axeln eller en knuten sko så finns Jimmy där. 
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§ 3 

Kommunstyrelsens ordförande har ordet 

Beslut 

1. Informationen noteras 

 

Ett nytt år har börjat, vintertid och ibland verkar vi alla glömma bort att vi lever i ett land 

med årstider. Och framförallt -vi ställer lika krav på att allt ska fungera oavsett väderlek. 

Detta är en utmaning, att öka förståelsen för att saker och ting inte fungerar som vanligt när 

kyla, snö och is slår till. Samma förhållande är det också när andra faktorer påverkar som 

exempelvis högre räntor, inflation, el och drivmedelspriser eller vår omvärld, export, 

import, krig, logistik. Vi inser att Sveriges robusthet behöver stärkas, vår egenförsörjning, 

hållbarhet och vår förmåga att hantera förändringar.  

På Värmlandsrådet för drygt en vecka sedan förde vi dialog omkring vårt totalförsvar och 

staten, kommunerna och civilsamhällets olika roller och betydelsen av att vi samverkar. 

Kommuner och regioner står för en stor del av det civila försvaret med målet att samhället 

ska vara igång också vid höjd beredskap och krig. Civila ska ges hjälp och skydd och det 

militära försvaret ska få stöd att försvara landet. En fungerande sjukvård är livsavgörande. 

Även skola, förskola, äldreomsorg och kollektivtrafik behöver fungera. Och människors 

tillgång till vatten, el, drivmedel, läkemedel, elektroniska kommunikationer och transporter 

måste säkras. 

Bara att säkerställa tillgång till rent vatten, reservkraft till vitala verksamheter samt 

grundläggande vård i kristid handlar om investeringar för miljardbelopp. Redan idag 

brottas kommuner och regioner med stora ekonomiska problem vilket kräver tuffa 

prioriteringar. Att bygga upp ett robust civilt försvar tar tid och kräver stora resurser. Den 

statliga finansieringen till kommuner och regioner behöver öka rejält nu. Frågorna kommer 

definitivt att få ett större fokus under de närmaste åren, som jag kommer att återkomma till. 

Kommunen arbetar som vanligt med flera spännande frågor ex: 

Vår motion till SKRs kongress omkring processer för avtalsrörelser och anställningsvillkor 

besvarades av kongressen, och en liten förbättring kan skönjas genom att det kommer att bli 

länsövergripande dialoger inför avtalsrörelser. 

Skogsfrågor, vi har deltagit på träff med länsstyrelsen, skogsstyrelsen och naturvårdsverket 

om den värmländska skogen ur olika perspektiv och aktuella frågor kopplade till den 

Åsmyrslunden, vårt fastighetsbolag FABOs 43 lägenheter har rönt ett stort intresse på 

bostadsmarknaden och ser ut att bli fulltecknade vid start! 
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Vi har startat upp plan 2 på vårt äldreboende Lintjärn med 12 platser efter renovering. 

Behov av avancerad hälso- och sjukvård har ökat i kommunen. Många som ex vistas på 

korttidsplats är de mest svårt sjuka och sköra äldre. Här finns brukare som har 

sondmatning, trakeostomi och andningsmaskin på natten. Vi utför ex dygnet runt-

bemanning i flera månader och vi har också behövt lära oss hantera avancerad 

medicinteknisk utrustning på centralsjukhuset. I sammanhanget är det därför viktigt med en 

god samverkan med Region Värmland och deras kapacitet för vårdplatser kopplat till när 

patienter bedöms medicinsk färdigbehandlade. 

Vi för förhandlingar om avtal med Svensk Bankomat AB om att hyra plats vid kommunens 

Återbrukslokal i Deje som beräknas kunna slutföras i närtid. 

Vi för just nu en dialog inom Karlstadsregionen om dels samverkan inom V/A-området där 

en utredning inom kort kommer att presenteras och dels också om ett samverkansavtal för 

simträningskapacitet. 

Vårt fina laxfiske i Forshaga forsen är hotat, då utsättningen av odlad fisk inte kommer att 

fortsätta som tidigare. Den sista odlade laxen som stiger i älven är sannolikt inom ett par år, 

och därefter blir fisket då beroende av hur snabbt de vilda bestånden tar sig. Detta får 

konsekvenser för ex vårt fiske som besöksmål och vår camping. Vi för nu en dialog med 

Sportfiskarna, Forshaga forsens FVOf och länsstyrelsen omkring frågorna 

Kommunstyrelsen har beslutat om utreda frågan om en annan politisk beredning av kultur- 

och fritidsfrågor och se över förutsättningar att bilda en Kultur och fritidsnämnd, vi har 

också beslutat att flytta ansvaret för gårdsrådsverksamheten från Vård och 

omsorgsnämnden till Kommunstyrelsens Kultur och fritid. Vi har också reviderat 

delegationsordningen inför uppbyggnaden av VMA (viktigt meddelande till allmänheten) 

destinerat till kommunchef och tjänsteperson i beredskap. 

Kommunen har arbetat med en analys av Vård och omsorgsnämndens ekonomiska resultat 

och förutsättningar. I arbetet har vi initierat de delar som hanterar frågorna som ex 

verksamheten, ledningsorganisationen, bemanningskontoret, personalkontoret och 

ekonomikontoret för att få ett brett perspektiv för att kunna se helheter. Analysen har lett 

fram till dels att nämnden behöver tillföras medel och att vi behöver arbeta med ett antal 

utvecklingsfrågor som exempelvis personalplanering, detaljbudgetering, uppföljning och 

prognoser, tidigare beslut, förändringar i avtal och lagar och konsekvenser därutav. 

Kommunstyrelsen har beslutat om en uppföljningsplan under 2024/25 för att fortsatt kunna 

arbeta med att utveckla processer och stödja det goda arbete som redan görs idag. 

Vi har tecknat ett nytt avtal med Nedre Dalälvens utvecklingsaktiebolag. Avtalet är på tre år 

med option på ytterligare ett år. Det är också dyrare än tidigare avtal, samtidigt som vi ser 

att de stöd som staten utdelat sannolikt kommer att minska. 

Vi hade 462 besökare dag ett till Klarälvsbadet och börjar nu få igång verksamheten med all 

ny personal och nya besökare.  
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Befolkningssiffran per den första november då skatteräkningen görs, blev 11.545 vilket var 

lägre än det tal som vi byggt vår budget på. Vi har goda förhoppningar att öka ordentligt 

under 2024 med de åtgärder som vi tidigare vidtagit. 

Rivningen av Centrumhuset i Deje är utförd och vi går nu in i slutfasen av 

överenskommelsen om fastighetens överlåtelse till kommunen. 

Vi har haft möte med HSB Värmland omkring deras byggnationer i Åsmyrslunden som de 

ser positivt på då bostadsmarknaden ser ut att stabiliseras under 2024. 

Vi kan notera att över 1,5 miljoner brott anmäldes under fjolåret, enligt Brottsförebyggande 

rådets nya rapport, där antalet anmälda brott varierar stort i landet. Flest brott anmäldes i 

Stockholm och Malmö som anmälde över fyra gånger så många brott per invånare som 

Forshaga och Hammarö som ligger längst ner på listan över landets 290 kommuner. Det 

finns självklart mycket att analysera omkring detta, då detta är anmäld statistik och 

sannolikt finns också ett mörkertal, och därför behövs ett fortsatt aktivt arbete inom 

området.  

Medborgarundersökningen 2023 ger oss positiva siffror för trygghet, information och 

förtroende och underhåll av den offentliga miljön. Det är också glädjande att de som svarat 

på undersökningen generellt är nöjda att bo i kommunen. Vid en jämförelse med övriga 

kommuner kring området jämlikhet och integration har vi gjort bra förflyttningar samt även 

inom upplevelsen av miljö- och klimatarbetet. En sak som kanske också är viktig för 

kommunfullmäktige är att andelen som har stort förtroende för lokalpolitiker är markant 

större än mätt mot övriga kommuner, och också mätt mot riksdagspolitiker. Glädjande att 

höra. Sammantaget 95,6 procent av kommunens invånare tycker att kommunen är en 

mycket eller ganska bra plats att bo och leva på 

Slutligen kan vi konstatera att kommunen precis fyllt 50 år och vi kommer att 

uppmärksamma detta under året genom olika aktiviteter. Utvecklingen av kommunen sker 

ex av våra invånare, företag och föreningar, genom besökare, personal och via samarbeten, 

eldsjälar, nya idéer och strategiska beslut. Självklart kommer vi ha en hel del festligheter 

som jag får anledning att återkomma till. 

Tack för ordet! 
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§ 4 

Förvaltningschefen för barn- och utbildning besöker 

och berättar om verksamheten 

Beslut 

1. Informationen noteras 

Sammanfattning av ärende  

Förvaltningschef Peter Öhlander besöker och berättar om barn- och 

utbildningsförvaltningens verksamhet. 
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§ 5 

Räddningstjänstförbundet besöker och berättar om 

krisberedskap 

Beslut 

1. Informationen noteras 

Sammanfattning av ärende 

Maria West, avdelningschef, ifrån Räddningstjänsten besöker och berättar om 

krisberedskap. 
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§ 6 

Avflyttad ledamot (M) i kommunfullmäktige 

Diarienummer: KS/2023:385 

Beslut 

1. Avsägelse gällande avflyttad ledamot godkänns 

2. Ny räkning från Länsstyrelsen begärs 

Sammanfattning av ärende 

Moderaternas ledamot Marquerite Gelin är nu mera folkbokförd i annan kommun än 

Forshaga. Enligt kommunallagen 4 kap 7 § upphör en ledamots uppdrag genast om denne 

ännu inte längre är valbar.  

Efter flertalet försök från kommunen att nå ledamoten får fullmäktige besluta om avsägelse 

och begära ny räkning från Länsstyrelsen. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse kommunledningsstaben 2023-12-13 

Beslut skickas till 

Länsstyrelsen 

Den valda 

Moderaterna 
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§ 7 

Avsägelse ledamot (M) i kommunfullmäktige 

Diarienummer: KS/2023:388 

Beslut 

1. Dominic Szabadys (M) avsägelse godkänns 

2. Ny räkning hos Länsstyrelsen begärs 

Sammanfattning av ärende 

Dominic Szabady (M) har inkommit med en avsägelse av sitt uppdrag som ledamot i 

kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, kommunledningsstaben 2023-11-29 

Avsägelse 2023-11-29 

 

Beslut skickas till 

Länsstyrelsen 

Personalkontoret 

Den valda 
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§ 8 

Avsägelse ledamot (M) i kommunfullmäktige och 

ledamot i bolagen 

Diarienummer: KS/2024:49 

Beslut 

1. Annie Lindbergs (M) avsägelse i kommunfullmäktige godkänns 

2. Annie Lindbergs (M) avsägelse som ledamot i bolagen (Forshaga bostäder, Forshaga 

energi, Forshaga fiber) godkänns 

3. Ny räkning hos Länsstyrelsen begärs 

4. Staffan Askerman (M) väljs till ny ledamot i bolagen 

Sammanfattning av ärende 

Annie Lindberg (M) har inkommit med en avsägelse av sitt uppdrag som ledamot i 

kommunfullmäktige och som ledamot i bolagen, Forshaga bostäder AB, Forshaga energi AB 

och Forshaga fiber AB. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, kommunledningsstaben 2024-01-23 

Avsägelse 2024-01-22 

 

Beslut skickas till 

Länsstyrelsen 

Personalkontoret 

Den valda 

Forshaga bostäder AB, Forshaga energi AB och Forshaga fiber AB 
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§ 9 

Avsägelse ledamot (S) i barn- och 

utbildningsnämnden 

Diarienummer: KS/2024:47 

Beslut 

1. Khaled Shabbans (S) avsägelse som ledamot i barn- och utbildningsnämnden 

godkänns 

2. Kim Jensen (S) väljs till ny ledamot i barn- och utbildningsnämnden 

3. Jani Lokka (S) väljs till ny ersättare i barn- och utbildningsnämnden 

Sammanfattning av ärende 

Khaled Shabban (S) avsäger sig sitt uppdrag som ledamot i barn- och utbildningsnämnden. 

Ny ledamot ska väljas till barn- och utbildningsnämnden. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, kommunledningsstaben, 2024-01-22 

Avsägelse, 2024-01-22 

 

Beslut skickas till 

Den valda 

Personalkontoret 

Barn- och utbildningsnämnden 
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§ 10 

Redovisning av partistöd 

Diarienummer: KS/2023:177 

Beslut 

1.  Utbetalning av 2024 års partistöd till alla nuvarande partier i kommunfullmäktige 

godkänns 

Sammanfattning av ärende 

Enligt beslut i kommunfullmäktige den 9 april 2023 antogs arvodesreglemente och regler för 

partistöd. Kommunallagen gör gällande att partierna ska redovisa hur det kommunala 

partistödet använts. Reglerna är till för att skapa en insyn och öppenhet. 

Redovisningsperioden avser 1 januari till 31 december 2023 och ska redovisas till 

kommunfullmäktige inom sex månader året efter, d.v.s. innan 30 juni 2023. 

Kommunfullmäktige har beslutat att om redovisning inte inkommit senast 30 juni 2023 ska 

partistöd inte utbetalas för kommande år. Under 2023 har kompletta redovisningar 

inkommit inom utsatt tid från Sverigedemokraterna, Centerpartiet, Kristdemokraterna, 

Socialdemokraterna, Kommunens Bästa, Moderaterna, Vänsterpartiet och Liberalerna. 

Under år 2022 redovisades inte partistöden på kommunfullmäktige men för kännedom 

inkom redovisning av partistöd. De partier som redovisade partistöd under 2022 var 

Sverigedemokraterna, Centerpartiet, Socialdemokraterna, Kommunens Bästa, Moderaterna, 

Vänsterpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet. Kristdemokraterna har inte lämnat in någon 

redovisning av partistöd under 2022. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2023-12-08 

Verksamhetsberättelse Sverigedemokraterna 

Årsmötesprotokoll Sverigedemokraterna 

Verksamhetsberättelse Centerpartiet 

Årsmötesprotokoll Centerpartiet 

Verksamhetsberättelse Kristdemokraterna 

Årsmötesprotokoll Kristdemokraterna 

Bokslut Kristdemokraterna 

Verksamhetsberättelse Socialdemokraterna 

Årsmötesprotokoll Socialdemokraterna 

Redovisning partistöd Kommunens bästa 

Årsmötesprotokoll Moderaterna 

Verksamhetsberättelse Vänsterpartiet 

Årsmötesprotokoll Vänsterpartiet 
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Redovisning partistöd Liberalerna 

 

Beslut skickas till 

Kommunledningskontoret 

Samtliga partier i kommunfullmäktige 

Ekonomikontoret (utanordning för utbetalning) 
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§ 11 

Ej verkställda beslut LSS och SoL kvartal 3 

Diarienummer: KS/2023:325 

Beslut 

1. Kvartalsrapport 3 från vård- och omsorgsnämnden gällande ej verkställda beslut och 

verkställda beslut enligt SoL och LSS noteras 

Sammanfattning av ärende 

Vård- och omsorgsnämnden är skyldig att rapportera till IVO om beviljat bistånd enligt SoL 

och insatser enligt LSS inte har verkställts tre månader efter beslut. 

Vård- och omsorgsnämnden ska även rapportera om en insats har avbrutits och inte 

verkställts på nytt inom tre månader till IVO. 

Vård- och omsorgsnämnden rapporterar även till kommunfullmäktige om beslut beviljat 

bistånd enligt SoL 4 kap. 1 §, som inte har verkställts tre månader efter beslut. 

Vård- och omsorgsnämnden ska även rapportera om en insats har avbrutits och inte 

verkställts på nytt inom tre månader till kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, kommunledingsstaben, 2024-01-23 

VON §124 Ej verkställda och verkställda beslut enligt SoL och LLS kvartal 3 

Förteckning över ej verkställda beslut enligt SoL kvartal 3, 2023. 

Förteckning över verkställda beslut enligt SoL kvartal 3, 2023. 

Förteckning över ej verkställda beslut enligt LSS kvartal 3, 2023. 

Förteckning över verkställda beslut enligt LSS kvartal 3, 2023. 

 

Beslut skickas till 

Vård- och omsorgsnämnden 
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§ 12 

Budgetuppföljning Forshaga kommun 2023 

Diarienummer: KS/2023:4 

Beslut 

1. Den övergripande budgetuppföljningen och prognosen per oktober 2023 noteras 

2. Uppdaterad prognos för helåret gjord utifrån ny skatteprognos och nämndernas 

prognoser per november månad noteras 

Sammanfattning av ärende 

Utifrån kommunstyrelsens och övriga nämnders budgetuppföljningar och prognoser och 

utifrån finansiella poster har en övergripande budgetuppföljning och prognos per 

oktober/november 2023 tagits fram.  

Nämndernas utfall jämfört med budget bedöms bli ett minus på totalt -4,9 mnkr (-3,3 mnkr 

per oktober). När det gäller övergripande finansiella poster så är det främst högre 

pensionskostnader och högre skatteintäkter jämfört med budget som påverkar kommunens 

ekonomi 2023. Även det högre ränteläget påverkar negativt. Den större förändringen mellan 

oktober och november är en klart förbättrad skatteprognos per 2023-12-15.  

Prognosen på helår är ett resultat på +5,3 mnkr (+1,4 mnkr per oktober) som ska jämföras 

med det budgeterade resultatet på +8,2 mnkr.  

Beslutsunderlag 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse 

Övergripande budgetuppföljning och prognos per oktober/november 2023 

Underlag nämnder 

 

Beslut skickas till 

Nämnder och förvaltningar 
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§ 13 

Revidering av budget 2024 

Diarienummer: KS/2023:384, KS/2023:393 

Beslut 

1. Minska skatteintäkterna med 365 tkr och öka de generella statsbidragen med 5 516 

tkr 

2. Öka det interna finansnettot med 5 489 tkr 

3. Minska det externa finansnettot med 389 tkr 

4. Öka Budgetramen för Vård-och omsorgsnämnden med 5 561 tkr 

5. Uppdrag ges till Vård- och omsorgsnämnden att budgetera med de 

prestationsbaserade statsbidrag som sökts från Socialstyrelsen om 4 229 tkr som 

kommer att tillfalla nämnden vid ett positivt beslut  

6. Minska budgetramen för Lärande och arbetsnämnden med 680 tkr 

7. Öka rambudgeten för Kommunstyrelsen/Kommunteknik och service med 3 670 tkr 

8. Öka budgetramen för Kommunstyrelsen/Kommunledningsstaben med 1 699 tkr 

9. Minska budgetramen för politisk verksamhet med 88 tkr 

10. Öka rambudgeten för Miljö och byggnämnden med 88 tkr 

Yrkande 

Per Lawén (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Maria Norell (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Tomas Johnsson (KD) yrkar bifall på beslutspunkt 1-3 samt 5-10. Tomas Johnsson (KD) 

yrkar avslag på beslutspunkt 4 och har ett tilläggsyrkande.  

Tilläggsyrkande: 

Att tillföra 5 561 000kr till kommunfullmäktiges förfogande där nämnderna kan äska medel 

om det behövs, efter redovisning av vad som gjorts för att komma till rätta med ekonomin i 

nämnden samt beslutat om en åtgärdsplan. 

Torbjörn Strömberg (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Roger Johansson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Peter Andersson (SD) yrkar avslag på beslutspunkt 4 enligt kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordförande finner att kommunfullmäktige beslutar enligt förslag på beslutspunkterna 1-3 

samt 5-10. Ordförande finner att det finns två förslag till beslut på beslutspunkt 4, 

kommunstyrelsens förslag till beslut och oppositionens tilläggsyrkande. Ordförande ställer 
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först frågan om fullmäktige kan besluta enligt kommunstyrelsens förslag till beslut. Sedan 

ställer ordförande frågan om fullmäktige kan besluta enligt tilläggsyrkande. Ordförande 

finner att fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Votering begärs 

Ordförande beslutar att de som röstar för kommunstyrelsens förslag svarar ja och de som 

röstar oppositionens tilläggsyrkande svarar nej. 26 svarar ja och 13 stycken svarar nej och en 

avstår. Ordförande finner att fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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Reservation 

Tomas Johnsson (KD), Peter Andersson (SD), Gunnar Ström (L), Staffan Askerman (M) och 

Peter Lingman (KB) reserverar sig mot förslaget till förmån för eget förslag.  

 

Sammanfattning av ärende 

Kommunstyrelsen gav kommunledningsstaben ett uppdrag av att se över budgeten för 2024 

som konsekvens av den prognos som lämnats i samband med delårsbokslutet 2023.  Under 

hösten har det framkommit ett antal saker som påverkar både den totala 

budgetomslutningen men också ett antal justeringar där verksamheter bytt ansvarig 

förvaltning där en revidering av budgetramarna behöver göras som en konsekvens. 

Invånarantalet i Forshaga kommun per 1 november 2023 blev betydligt sämre än de antal 

som vårens budget antog samtidigt som staten ökar det generella statsbidraget vilket 

möjliggör en utökning av Vård- och omsorgsnämndens ramanslag enligt de behov som 

höstens utredning visat. 

Beslutsunderlag 

Revidering av Budget 2024, Kommunledningsstaben, 2023-12-15 

Sammanställning budgetrevidering 2024,2023-12-15 

 

Beslut skickas till 

Berörda nämnder och förvaltningar 
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§ 14 

Taxa: Alkohollagen 

Diarienummer: KS/2023:379 

Beslut 

1. Ny taxa för prövning och tillsyn enligt alkohollagen antas 

2. Taxan ska gälla från och med 2024-02-01. 

Sammanfattning av ärende 

Nu gällande taxa för prövning och tillsyn enligt alkohollagen antogs 2014 och är i behov av 

revidering. 

Miljö- och byggförvaltningen föreslår att timavgiften för tillsyn enligt lag om tobaksfria 

produkter ska vara densamma som den senast fastslagna timavgifter enligt taxa för 

prövning och tillsyn inom miljöbalkens område 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse miljö- och byggförvaltningen, 2023-11-27 

MOBGM §132, 2023-11-22 

Taxa för tillsyn och prövning enligt alkohollagen 

 

Beslut skickas till 

Miljö- och byggförvaltningen 
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§ 15 

Biblioteksplan 2024 

Diarienummer: KS/2023:34 

Beslut 

1. Biblioteksplan 2024-2027 antas 

 

Per Lawén (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Sammanfattning av ärende 

Enligt bibliotekslagen ska alla kommuner ha en plan för sin biblioteksverksamhet. 

Nuvarande biblioteksplan löper ut 2023 och Kultur- och fritidsenheten har haft i uppdrag att 

ta fram ett förslag till ny biblioteksplan för perioden 2024–2027.  

Förslaget till ny biblioteksplan beskriver kommunens verksamhet och konkretiserar 

kommunens förutsättningar, behov och prioriteringar samt innehåller en rad aktiviteter och 

mål. Planen syftar till att ge tjänstepersoner och politiker i Forshaga kommun 

förutsättningar att se biblioteksverksamhet ur ett helhetsperspektiv. Många insatser 

förutsätter samverkan och dialog mellan förvaltningar och enheter. Kommunstyrelsen 

verkar för att berörda nämnder, förvaltningar och enheter är införstådda med ambitionerna 

i biblioteksplanen och konkretiserar biblioteksplanen i egna verksamhetsdokument och 

faktisk verksamhet. 

Beslutsunderlag 

Biblioteksplan 2024–2027 

Tjänsteskrivelse, kommunledningsstaben 2023-11-20 

KS §39 Revidering av biblioteksplan, 2023-03-21 

Biblioteksplan 2020–2023 

 

Beslut skickas till 

Josefin Berger, Kulturchef 

Peter Öhlander, Skolchef 
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§ 16 

Svar på motion (-) Strategi i energiförsörjning 

Diarienummer: KS/2023:259 

Beslut 

1. Motionen anses besvarad.  

Per Lawén (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 

Sammanfattning av ärende 

Lars Oskarsson (-) har skrivit en motion om strategi i energiförsörjning om att 

kommunstyrelsen bör utreda kostnaden och anvisa lämplig fastighet för att installera en 

kraftvärmepanna, dessa planer finns redan i fjärrvärmebolaget.  

Allt fler aktörer blickarna mot småskalig kraftvärme och så har även styrelsen i FEAB gjort 

och har beslutat att panncentralen i Forshaga ska byggas ut med ett system för elproduktion 

från hetvattnet i panncentralen. Med aktuellt systemet kan värmeverket producera egen el 

och på så sätt både bidra till ett hållbart energisystem och dessutom sänka bolagets 

elkostnader, systemet är ett av de minsta och har en kapacitet på 90 kW el, de temperaturer 

som då behövs är 130 gradigt in i turbinen och det vi har sett är att den stora utmaningen 

blir på retursidan där temperaturerna blir för höga och då minskar verkningsgraden men 

totalt sett beräknas elproduktionen bli 65 kW netto.  

Den årliga produktionen av hetvatten är beräknat till 8,8 GWh på ett år och ur detta fås 274 

MWh el. Kostnaden för denna ”lilla” anläggning är över 6 miljoner kronor och 

återbetalningstiden är så lång som 17 år, detta innebär att göra en investering i en för liten 

anläggning kommer inte vara lönsam ur ett ekonomiskt perspektiv eller ett energiperspektiv 

utan det är bättre att satsa på solel med lagring i små anläggningar. 

 Idag använder bolaget pellets för att göra varmvatten men tyvärr finns inte platsen för den 

flishantering som ett flislager kräver i någon av panncentralerna i bolaget. Om kommunen 

önskar att bolaget skulle använda flis skulle detta innebära att en helt ny panncentral skulle 

behövas bygga där ytan finns för att kunna hantera flis och den brandrisk det innebär att ha 

höga stackar. Samtidigt skulle inte kommunens skogsflis enbart räcka till och inköp av 

ytterligare flis skulle bli nödvändigt. 

Kommunteknik och service har haft dialog med Forshaga Energi i frågan. 
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, kommunledningsstaben, 2023-11-16 

Beslut skickas till 

Fastighetschef 

VD för Forshaga Energi AB 
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§ 17 

Svar på interpellation (L) Bostadsförsörjning i 

Forshaga kommun 

Diarienummer: KS/2023:378 

Beslut 

1. Svaret på interpellationen noteras 

Sammanfattning av ärende 

Gunnar Ström (L) ställer en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Per Lawén (S) 

gällande bostadsförsörjningen i Forshaga kommun. 

 

Beslutsunderlag  

Svar på interpellation 

 
Beslut skickas till 

Interpellanten 
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§ 18 

Enkel fråga (-) om skolskjuts 

Diarienummer: KS/2024:53 

Beslut 

1. Frågan får ställas 

2. Notera svaret på frågan 

Sammanfattning av ärende  

Lars Oskarsson (-) ställer en enkel fråga om skolskjuts till kommunstyrelsens ordförande Per 

Lawén (S):  

 

Det är nu vinter och med det snö och ishalka. 

Skolbussen hämtar eleverna på morgonen och upplever att det är halkigt, då ställer ni in 

skolskjutsen på eftermiddagen. 

I stället för att ringa två väghållare (Peab/kommunen), ringer ni alla föräldrar som får hämta 

barnen själva i samma halka som skolskjutsen inte anses kunna åka i. 

Fråga: 

Hur kan det vara bättre att inte begära halkbekämpning av de två väghållarna? 

 

Svar på enkel fråga. Se bilaga. 

Beslutsunderlag  

Enkel fråga (-) om skolskjuts 

Svar på enkel fråga 

 

Beslut skickas till  

Frågeställaren 
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Uppvaktning 

Kommunfullmäktige avslutar med att uppmärksamma Tomas Johnssons (KD) födelsedag 

med en sång. 
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Bilaga 

 


